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Personaltidning inom sektorn FFV UNDERHÅLL 
U-nytt nr 8 17 oktober 1978 

Arboga Linköping Ostersund Stockholm 

IKU-mötet: 

Bokslutet hyggligt 

-men i år är det kärvt 


Vid de~ senaste lI<U-mötet i Linköping 
kunde man glädja sig åt att boks lutet för 
1977/ 78 pekar på en vinst före räntor av 
ca 41 Mkr mot hal va rsprognosens 32 Mkr. 
Att budgelens 43 Mkr ej uppnåddes beror 
pa att man haft prob lem med s åväl lön
samhet som be[;jggnin~ inom delar av 
fly gp la n::t vdelningen . 

Arnold Jun[[os presentation och ana
lys a l' den prelimin,ira resu ltatrappor
ten, som diskuterades livl;gt, pekade på 
vilke faktorer som under slutet nI' bud
geUiret pave rkal resultatet och hur man 
pa olika belll inom sektorn arbetat pa att 
förbattra detta. Bland anna t har om kost
naderna bevaka ts nog:t. Den resultats
fin;1n s icrade produktutvecklingen har ökat 
i omfattning under slutet av budgetåret, 
vil!ccl jr positivt. 

Oro för utvecklingen 
Samtidigt fördes en diskussion om inne
varande års budgetlage , där viss oro över 
utvecklingen påtalades, siirsldlt från Flyg
plans sida. De höjda avdelningspåläggen 
bar försämrat konkurrensläget. Detta 
gäller speciellt för verkstadsjobben. 

Som tidigllre bar behandlats i U-nytt 
har arbeten till fasta priser åt flygför
banden under det gångna året gått samre 
än vad som förkalkylerades sarsldlt in
om flygplan (robot ocb instrument). 

Ingvar Perssons "mediein" ar att vi 
inte får lagga ner så många arbetstim
mar på jobben, att "i måste ba ett aktivi
tetsprogram oeb få med personalen på 
detta, annars får vi mycket kiinnbara 
förluster i år, sa han. Konkreta åtgarder 
diskuteras nu av produktionssektionerna 
inom Flygplan, som i pra ktiken tillämpar 
anställningsstopp, 

Börje Sturk, SF/ CVA (ersättare för 
Ingvar Johansson) menade att det finns 
intresse bland verkstadsfolket att skaffa 
och skapa nya jobb Exempel på förslag 
till såd::tna påtalades och besked gavs om 
varför dessa inte kunnat tas upp - på 
grund av olönsamhet. Erik Werner, 
FCTF/CVA, framhöll att personalen 
blir mycket mer motiverad om dess egna 
förslag till produkter tas upp till produk
tion. 

Att ti Il ver kningsavdelningen särs ki lt 

på maskins idan lider JV lego- marIO'l:ldens 
botten läge poängterades, det har tidigare 
rapporte rats i \.j-nytt. 

John Nilsson, SF/ CVM (ersätta re [ör 
Sven-Åke Överström) pJ talade den bekym
mersamma arbetsti llgangen inom dcbr ,l" ~ 

Ti llverkni ng och [öres log att andra avdcl
ninpr i högre grad borde bestä lla jobb 
hos 7000, som därm ed sku lle fd bii ttrc 
konku rrenskraft. 

Erik Werner [ö res log- att [rag:m om 
tillv e rkningsavdelnifig~n s organisation och 
framtid bör tas upp v id fl e ra ti llfä ll en i 
IKU . 

Minskad andel 
försvarsjobb 
Bengt Nilsson vis ade en sammanst ä llning 
över fördelning av flygvapnets underhåll 
på olika instans er - kompani, förbands
verkstäder , FFV- U och annan industri 
(tillve rkare och konkurrerande underhålls

verkstäde r). Jnom flygvapnet ha r , 'a r ,"1
del minskat nagot och rtottilj" er kstäde l'n:\ 
ökat underh:\l lsarbetenJ unde,· SCll"?Stc 
å ret.. 

Vi har J lltsa en ökande konl,urrens 
inte bara friin privatinciustrin ut:1I1 ,i"en 
från försvarets eg;na I'crksLidcr. lJenn :! 
utveckling :ir föremal för stor lIpJJIl1 :irk 

sam het och analys inom mar"nad~avdcl
ningen. 

Byggen startar tidigare 
Regeringen har som bcbnt st,'llt Ill cdd 
till förfogande för :Jtt slimulcra b " ~g~ 

nadsindustrin. För var dct'bct",ler del 
tidigardj~gning ett halvar [ör till"Cl'k
ningsa vdeln ingclls nY;l sveLsvc rk.s t:-td. 
som påbörjas redan i ar. (Lir c: ll e r b.y gg,::, 
målarverkstaden ut. Apparats e ktioncn s 
s k komponentverkstad vid CV 1>1 pabiir 
jas oeksa sent i höst, varför l1I:1n IlU 

force ra r proje kt"ringsa rbetct. 

Fiir n;;sta budgela r, 7~I / K(J. il" r l.' 1"\' 

beg-ii rt att ra rorls: itta by~g'ct :1\ ( l'klll 1.: /"'r

byg'gnaden (T-huhen vid ev.\ [ii,· ~ ~ I k r 

(tola lt l L,s Mkr[ och .\ Iotors d:", h,,,"l1i nj.: 
fiir (i Mkr (resten, 7 ~ lk r, ar KO '< I l . 11 

byggnaden ;[\' [lyglJlanh::tll e vid eV~ 1 "',,' 
redan fatt y llert,d,d pal:lgt o<.:h ,1\'se5 1) 1i 

klar i februari - lO a r s n,isla ar. 
Panncentral med serviceverks 1.ad \'id 

CV i\ föresl:ls påbörjas [ör 2 ~I k r 7!J I k O 

och resterande (j Mkr palcilj ;)nde ar. I'; n >

DE FLYTTAR EFTER NYAR : Ingela Asker[öj 411/ och C;unnel Udd 420/, som nu jobbar i pro· 
visoriska by 54. begrundar planen for sil/nya kuntorshus. f or scklion Te/cmäLin,trumelll (ich vlIllell. 

Ansvarig utgivare: Elmer Axelson Redaktör : Ingemar lindstrand, i redaktionen Ann Wilson 8118. tfn 013-~9 96 00 
Redaktionsråd:Harry Rosevall 8100,010f Hermanssen FCTF ,Sten Lindqvist SF,Håkan Forsell SACO/SR Hed 



:> andra e t:lpp se na re et viserades, 
C\ ' ). ! mäss fö n:s L,s byggas ut [(j r 2,7 

~! k r (kök~matsetl) och ny s cnic c bygb'1'l a d 
(hr, in klusive bl a ga r a gc , förc~ l as börja 
byggas för l ~!kr 70 /1>0 oc h i ii rdigs t:i ll a s 
[ör 2 , b Mkr a r SO/ i l, Det stÖt's ta inve st 
rin b"S objeJ..-tct vid C V~I, nya laboratoriet, 
fö r es las p ab,ir jas fU r 7 ~I! k r 79 / ti O, med 
f ~ r dj gstäl b ndc [ö r i) ~Ikr a r e t lLi q )a , 

Diskussioner 
Oln dessa fC.il jd in\"c s teringar och ll\" in vestc 
r inp r fil r tot;"t 3Ii, !) :-lkr 'iU / h O ~c h 3l, M 

~l k r HI / ~l rö r dc s ig bl a om drif tSlabbcl 
för yt behandlin g" ; n inom Motor, [ii,' vilket 
E:ri k \\", m e r F CTF hetde vi s s a (örslag , 
och bb-byggnade n vid C V1\!, dilr Lc if 
Joh'l.l1sson SACO/SR fick be kLiftels e PJ. 
sin [ra ga a tt lo k;:\l ern'l :j r s a \' ~il ti !lagl1a 
att 11\':1 utvecklingsarbeten kan bedrivas, 

FLIK 
n:; ~.industri"ommi ttens a rbe te och FFV 
\' t tr'Uldc prcs cnte r etdes et \' Bengt Ni ls s on, 
Se (j rra {'- nytt , r')porl a ;;d om I K 1000, 
Se ktorn har fit t komplctleretnd e f r agor 
som DU skJ. besvaras. 

Fram tidens underhåll 
p :1 rörSv Clrets flY i"rn ale riel s ka utredas 
enligt ii\'crbefiilh'lVarens di rekti v, :\ ven 
detta Ila !' r apporterats i t i digare {'- nytt. 
ytt e rligare deta ljer prcs en te r J.dcs för 
l Kl'-mötet. 

Flen et ['bet s~rupper sket \' (! r ka o<.:h 
det papc k:ldes etV l,:lmccr A" elsoi1 hu r 
a nge Lige t det iir att sektorn me dver ka r 
et ktivt i dessa genom a ll göra vara cr
fare nhc te r oc h s vnpunktc r hörda, 

Eri k lI'e rner underströk [:Ie ke ns tJrll
gare [ramt'iirrh synpunkte r ]Ja ali vi med 
kraft s k.l arbe ta pa att la fram s,kla nt 
material till utredningen, 

Våra mål 
Sedan sck-torn bildades [(il' över l e m <l r 
sedan har man undan för unda n ;tt'beta t 
pil ettt precisera vad vi ska jobl)a med 
vara mill. Prcliminära lormu lc r i.tl [.;a r 
hetr [unrits he la tiden, men nYligen fast
stalldcs FF V oc h sektorerna s s et mord
nadc ma lformuleringar, De rinns i Orga
nis at ionshandboken, som varje a vdel
ningsexpedition har till gänglig fö r de m 
som vill studera publikationen n:il'll1are, 

Dess~ målbeskrivningar gicks igenom 

FRAN EKBACKEN TJLL T-HUSET. 
Ciaes-Göran Danielsson 4442,Doris 
Nilsson 443/, Per Granström 4440, 
Mats Karlsson 4430, Gun Thunberg 
444/ och Gunvor Nilsson 4401 kol 
lar laget, FlyIlen sker i augusti 79, 

Tillbygget av C-halien i Malmsläll går raskt undan nu, Det ska bli klart i februari- mars 1979, 

i 1l\L: , De s ka fö r edras i :Ll l::t o \'l' ig:! IK 
l in fo r rnat ionskomm i tt~e r) och vid introduk
tio n fi ir Il val1st :illcla , FFV-l' mill a tergcs 
i kommanJe nllmmcl' .'lV e - nyll , 

LSP 78 
,\ r bctct med r~ vid~ rin~ a l' lang~ ikts p l a ll cn 

I IS P 71'! ) ha r mI pabö rja ts, l'ndc r hiisten 
kone n t r e r a r s ig arbetsgruppe n - under 
Be ng t :\lilssons ledn ing - på rlen s trate 
giska p I:Jnc ringe n , F n bit in pa nästa å r 
l il lkommer :H-betel med den mer detal je
r ade vC' t'ksJ.mhe tspbnc r ingcn , 

Eri k We rner a nsa~ oe ksa att den Lir
d ig' l LS P:n b(jl' fö r ed r a s pa s c kt ionemJ. 
eftersom berörd PC1,o" nal d:;r l11 <l5 te veta 
rcs ultatet a v sin medverkan, 

Energibesparingen 
.inom s ektorn redovisades a v Akc 
\\'~nq\,a rd 500 , Vi r! C \ ' i\ l kosl'lde d 
k!'~ftc n l, G ~! k r för r " ar e t oc h be r:ikna s 
ö k", mc d 0, -1 \Ik )' i ar (78/79), }l:ir in
i',a l' doc:k I S I., t ill Fl.3~I och l ikel blor a n
dcl till F:T (FC ) (som de b<1vet"is beta lar), 

Ol jan i fjol kostade 1,6 ,,[kr, I år be
raknas denra ökas till 1,7 Mkr (varav 
F:T [örbrukar ungefar en fj ärdedel), 

Som exempel på vil ket a tgärde t' som 
gjorts i byggllade rna" de ls [ö r a tt repet
rera och [orbattra, dels [ör a U s petra 

Carl-Richard Ekblad, 

ene rgi, namndes isolering av taket i Till
ver knings by 1 2 fö r 260,000 kr, Det ger 
en artig bespa ring på 2,600 kr . men utgör 
samtUigt en 3 \'sc\:ird milj u[örbättring, 
Is ole ri ng a v s kjulpor t a rna i A- bet l len fö r 
10 ,00 0 kr be tyder ell a rlig bespa ring pa 
1. 700 kr, E t t t idur [ör elkraft i C-hallen 
kos ta de 30n kl', Be s pa ringen blev 5 , 000 
kr /ar! 

F le r a a ndr a åtgär der presenterades 
och ~o t ::tl a be s par ingen vid CV ~I be dknas 
till ~lO, 000 kr / a r , \-le n s,i har oc ks a en 
ilel dp! i tgli rder unde r ti di ga r e år be tvtt 
besp'll'i ng-,Ir, varför det in te ru nnit s S3 
myckel m'tt att s par" in pu i a l ' , ~lan 
sku lle dock kUl ma göra Slora investeringa r 
med langs i kti g effekt. 

Detta stude ras just nu, t ex för vtb€
handl ingen, 

En del liknande åtgarder vid CV A har 
re sulterat i besparinga r pa gJssningsvis 
(;0 ,000 kr/ar, Man har t ex minskat luft
lllangden i be rgverkstadens ventibtion, 
v iirme isolerat massens tak, satt in nya 
skjutportar i hangar, försett samtli ga 
motorvarmare med tidur och delat ut litte
ratur om elbesparing i allmänhet, 

Elkra[ten vid CVA kostar (inklusive UR) 
2,5 NIkr och oljan 1,8 Mkr, aven den 
inklusive UR, 

Totalt köper sektorn i år för ca 4 Mkr 
el, och 3 Mkr olja, 

Sektorns organisation 
har ju varit föremål för kartIaggning, en 
enkätundersökning , iVIaterialet darifrån 
studeras av utreda rna Tommy iVIartinsson 
och Jan-Olof Hallberg , Dessa ga v en 
rapport öve r läget, Ett di g-ert fn igeformu
lär sändes ut och a Ila anslällda erbjöds 
komma med sina synpunkter, 

Cirka 140 svar har kommit in, Utredar
na framholl att de borde ha formulerat 
frågorna delvis anrorlunda, Fl er a som 
s \'a rat har m issförstått vis s a fragor, 
medan andra ringt och [ragat inran de 
lämnade sina svar, Presenta tionen gav en 
de l intressanta upplysningar, bl a att 
m anga tydligen har dålig kännedom om 
se kt orns or g~lIl isation och måL 

Som "biprodukter" har upptac:':ts behov 
a v ändringar a v vissa arbetsrutiner, lika
s il. behov av chefs utveckling och utbildning: 
a v flera kategorier medarbetare, Sådana ~ 



Rose-mari Gyllensten visade hur man kemi-labbar i lokaler frdn 1920 for departements
sekreterarna Inga-Brill Aleilius, budget- och Per Tegne'r, industridepartementet, De har 
nu en gemensam p/al/form all sta pd nar de ska diskwera fdrdelningen al' inveslerings
pengarna (=lf1l7en). Chansen al/ FFV pengar räcker lill en ny lab-byggnad är god" 

> 	 atgärder ska sättas igång direkt: en bra 
sidoeffekt av hela studien! 

Bister kr i tik 
har riktats mot s e ktorns organisation nar 
det galler förmå~an att bearbeta persona
lens produktidee r, vilket till och med fått 
bete c kn ingen "idedöda rverksam het " . 

I stort sett ger ma teria let, jämte komp
le tterande inte rvjuer , tilldcidig "ägled 
ning' (ör analys och senare förslag till revi
sion av sektorns organisation. Personal
organisationerna ska medverka i det fort
s a tta a rbe tet. 

Ingvar Persson påpekade att de nya för
utsättningar som FLIK-resultatet oeh FMV
utredningen om det framtida underhållet 
sannolikt bör bea ktas vid en eventuell an
pas sning av U organisation. 

Satsnings
och sökområden 

Bengt Nilsson presenterade sektorns 
s a t s n i n g s o m r å d e n. I penga r kan t ex 
spanings kapseln Red Baron ge en relativt 
hög faktlireringssumma, medan [öradlings
vardet (d v s arbetsomfattningen för vår 
del) är ganska lä g. 

Kapslarna Uni- Gun-Pod och civilt heli
kopterunderh a ll ger däremot förhållande
vis mer arbete en ligt ISP. 

Sökområden enligt ISP 77 g'ieks 
igenom. Hur vi ska hitta nya lönsamma 
produkter diskuterades livligt. Erik 
Werner an mä rkte mot att förslag om till
verkning av kretskort i större skala fallit 
och vi Ile veta mer om detta. 

Lars-Harry Larsson erinrade om upp
giften att det ofta tar tio år att utvec kla 
egna produkter och Henry Emanuelsson 
hävdade att sektorn inte har tillräcklig 
kapacitet att utreda produktideerna . Han 
menade att ta let om " id<'idödarverksa m
het" av många upplevs som en realitet. 

Persona len tröttnar därför p .. att komma 
m ed produktförs lag, sa han. 

Arnold Junflo replikerade att om vi 
bara har bra underlag för produktid<'ier så 
går det att få fram utvecklings medel och 
därmed övrig kapac itet. Doc k varnade 
Elmer Axelson för aU. splittra krafterna 
pa för många proj ekt. 

Mar~a<lsavdelningen har haft begrän
sad kapaci tet rör att bearbeta förs lagen, 
enligt Bengt Nilsson , som dock meddela
de att man nu har utökat resurserna för 
produktanalyser . 

Marknad har 130-140 ideer under be
arbetning och önS ka r kom ma igång med 
ett aktivt samspel med sektorns olika 
idegivare . 

Ortshundna IK 
Frågan om behovet att ha kvar IK eVM 
och IK eVA togs upp. Flertalet frågor 
behandlas i flera IK, ibland med samma 
deltagare i de olika IK. 

Erik Werner menade att det trots allt 
är av intresse att träffas och behand la 
ortsbundna frågor i IK. Facken ska åter
komma med s ynpunkter. 

Meningen är att lKU-, avde lnings
och orts-IK-frågorna ska tas upp vidare 
i berörda sektions -l K, men det görs inte 
alltid . Erik Werne r bemötte kritiken mot 
det rela tivt krävande samma nträdandet i 
alla oli ka IK me<l att MBL och MBA-S 
känns drygt idag P!l grund av att det hela 
är nytl. 

Flyttning av pers onal mellan avde l
ningar oeh sektioner (vid ojämn arbets
tillgång) betecknades av Lars-Harry 
Larsson som en viktig fr a ga, som nagot 
diskuterades. Personal fick i uppdrag 
all penetrera och rapportera vid nasta 
lKL Ingvar Pers30n menade att flyttning 
måste lösas med större öppenhet och 
bredare sektortänkande . 

Nästa IKU- möte 
blir den 28 november. Främst ska den 
strategiska planer i:1gell behandlas då.• 

Får VI• låna? 

Sedan FFV sänt in "rets ansla~sfra m
ställning. dvs anh:'illan om alt f~ l"na 
pengar för att investera i nya b.v~p;n;1

der m m. har 'Ji haft besök fr!in budp;el 
och industridepartementen . Den 19 sep
tember ägnade departementssekreterarna 
Inga-13rilt AlllnillS (budr;et) och Per Tep;nCr 
(indust ri) en hel dag "t att studera sek
torns investe ringsp la ner i Malmslatl. 

Dessa tjänstemän har behov av att p:i 
ort och ställe konstatera hur väl v:tra 
påståenden i framställ nin~';en stämm er 
med verkligheten. Deras uppgift är alt 
stämma av alla olika behov mot den 
fin ansie lla situationen. Då ~r det natur
ligtviS av största värde alt v:'ra I:"lnp;
sik tsp laner och faktiska lokala förhii[
landen "sitter i bakhuvudet" när de ska 
jämka ihop vilka investeringsobjekt som 
staten ska satsa pii. 

Koncernplaneringens Sven Arrelöv och 
Gunnar n e nström 8300 var värdar vid 
besöket hos oss. Förra iiret besöktes 
Zakrisdalsverken. Man skaffar sip; ~'enom 
dessa hesök ockstl en allmän kännedom 
om FFV , som vi rimli p;tvis bör ha nyt
ta av: i år allts" de aktuella IJyg-gnads
investeringarna vid eVM. Nu är det ba
r a alt hiill a tumma rna för alt man i 
budgetarbetet prioriterar FFV totala be
hov S:"l att vii,' sektor Ui r en investe
rin gsr:l. ffi som molsvarar V~o\ r;1 v~i1 under

byggda planer. 

Medbestämmande
-avtal MBA-S 
Ett centralt medbestämmandea vtal för det 
statliga området MBA-S cir som bekant 
träffat. Avtalet inn e hålle r allmänna rikt
linjer och anvisar möjligheter till lokala 
avtal inom personalpolitiska områden för 
vilka lokala kollektivavtal får tecknas. 
Dessa område n är rationalisering och 
administrativ utveckling, planering, per
sona irörlighet , personalutveckling, a rbets
ledning samt personal information och fack
lig information. 

Medbestämmande t kan ske i tre rormer 
A , B och e . Medbestämmandcform A ~er 
arbetsgivaren skyldighet att förhandl:l Wre 
beslut om de fragor som avtalats. Detta 
avtal kan ers ätta/utvidga arbctsgivar~ ns 
[örhandlingsskyldig-het enligt besUimmel
serna i Medbestämmande l:1g'en (MBL). 

Form B innebär att myndighet sl<.'1 för
handla med samtliga lokn ia fackliga oq,;an 
oeh inhämta deras godkUl1nande , innan 
myndigheten kan fatta beslut. Facklig veto
rätt s ka därvid gälla. Området omfattar 
lämpl ighetspro v, planeringssamtal och 
a vskedsinterv juer. 

Form e innebär att om lokala fa c kliga 
organ, som representerar minst 80 '{ av 
de anst ällda vid myndigheten, begär det >



RRV studerar oss 


Alge l.undquisl. J200. förklarar hur hal1 planerar mjl/kvarujobben för RR Vförvalll1ingsrevisorer 
Annika CllI'islianssun och Björn Olhans. A nl1lka skrev del IllCSla av /lolislexlcn: lack fö r del l 

Riksverv isionsverket (I1HV) har under 
försommaren genomfört en förstudie av 
FFV -l:. dyftet har varit att dels ta fram 
unu erlag- fOr en huvuustudie, dels att få 
"llmiin kunskap om vår sektor. RRV 
rörvallningsrevisorer Ann ika Christians
son och Björn OLhans hiilieI' nu p,l med 
huvuds tudien. J)e har inte rvjuat ledninfis
\Je rsonal vid eVA, CVM oc h CVÖ samt 
fac klign representanter i Arhogn. 

HHV hetr valt att titta just på vill' sektor 
eftersom den dels ulgör en väsentlig del 
av FFV, dels håll er på atl successivt e r
sätta vikande försva rsbeställninr;ar med 
civila och :mdra arbeten. 

lUW har till upp~ift alt bland annat 
iive rval<a sta tliga my ndighete rs verksam
het s" att den bedrivs på ett ändamåls
enligt, planmässigt och ur ekonomisk 
sy nvinke l tillfreds stä llande sätt. Detta 
sker huvuds:lkligen i form aven så kallad 
rö rva I tni n g-sr ev is ion. 

l1evis ionens utg'dng'spunkt är de mål och 
riktlinj e r som statsmakterna angett för 
verksamhetsområc'et. Hevisionen k:ln gå 
in dels på r es ultatet av myndighete rn.as 
verksamhet, dels på olika administrativa 
hjälpmedel såsom planering oc h budgete

ring, orga ni sation, pe rsonaladministra 
tion m In. :VIiil e t med för va ltningsrev i
sionen är iJrimärt att medverka till e n 
utveckli ng mot ökad effektivite t. 

Syftet med den aktuella revisionen 'il' 
al t gra ns ka sektorns nuvara nde resurs
utnyttjande och effektivitet mot bakgrund 
av ve rksamhete ns långvariga och starka 
beroende av vil r dominerande kund, för
svaret. ~1ed hänsy n till de minskande 
fö rsvarsbeställningarna skall även sek 
torns förutsättningar att anpassa produk
tionen till dessa födi.ndrade vi llk or och 
till en delvis ny marknadsbild granskas. 

l1es ultatet av revisionen blir en rapport 
till FFV , r'är även eventuella förslag till 
fÖrJättring av verksamh eten läggs fram. 

För att nå målet med revisionen är e tt 
samarbete mellan l1RV och F;FV-C nöd
vändi gt i fonn av löpande kontakter med 
sektorledning och personalorganisationer. 
Till kontaktperson för RRV har utsetts 
Arno ld Junflo. 

Eventuella frågor kan alltså föras fram 
genom linjen, via personalorgan..isation
erna eller ställas direkt till projektgrup
pen vid RHV som består av Björn Olhans 
och Annika ehristiansson. telefon 08
-738 40 00. 

l~~~ 

Nya L-löner 

i november 
Förhandlinga rn,) om enskilda l.öner [ö r 
L-tjänstemän har pahörjats loka lt inom 
sektorn. 

Enligt avtal finns en ra m på 1,5 %av 
L-tjänstemän nens lön'lSumma disponibel 
fö r 1978. 

Förhandlinga rna beräknas vara kla ra 
l sa· god tid atl de nya lönerna (inklus ive 
retroaktiva delen) kan utbetalas med 
nove mbe rlöncn. Lönerna gäller från de n 
1 juli i ar. 

Det rör sip, om löneförändring för ca 
650 - 700 L-lj; \'l ste män inom U. Dess
utom kommer vissa kontors tjänster i 
reglerad beforcl ringsg'ång, 1 e, a tt juste
ras enligt besliimmelser för den al'ko r
tade beford r inp,s tide n. Berörda är de som 
J juli var placerade i lönetar iffklass 50eh 
!) som fll'ttar till f) respekti ve 10 samt 
Fl:1 som flyttar till Fl:2. 

Nära miljonen 
kronor kostar de 5,5 miljoner [lappers
kopior som I'i a rli gen tar inom U-s ektorn . 

C<1otisen Om det ta i förra numret hade ett 
fö rb ry llande tryckfel: det stod a tt kostna
den va r me ll a n 300.000 och 900 .000 kr. 
[)et ska vara '00 . 000 - 900.000 . Således 
nära l :l<lkr. 

Ett ga mmalt kines iskt ordspråk hävdar 
al t " en klok reda ktör wllIa r sina läsa re 
lvckan av at t hitta ett och annat tryckfel. ,. 

Hemlån rorbjudet 
Si '300 / l 5 -1 behandlar inv entarier och 
utrustning, vem som sköter vad osv. 

Det fram går även att he mlån av pry
lar är förbjudet p g a skadeståndslag·en. 

I hård konkurrens med flera utländska 
och svenska företag har vi i dagarna lyck
ats få en order på leverans av ett speci
elltmätdatasystem för provning av 
stirlingmotorer. 

UNITED STIRLING i Malmö är vår 
kund i denna betydelsefulla affär på drygt 
2 Mkr. 

Ordern är speciellt intressant för sek
torn eftersom utrustningen är uppbyggd 
på vårt mikrodatorsystem FFV 1068. 

Den aktuella produkten har högt för
ädlingsvärde, d v s ger ganska god sys
selsättning inom 4340 oc h 4660 i Arboga. 

Systemet ska vara i drift om ett år. 

OO!1 
~~ 

> far det lokala facket under vissa föruts ä tt
ninga r och efte r förhandlingar med myn
digheten falta beslut i avtalade frägor. 
Område t om fattar informationsfragor . 

Det kommer sannolikt att ta ganska 
lang tid innan MBA-S i sin helh et har 
hunnit utformas till lokala avtal - ska vi 
hoppas a tt de kan va ra klara under 1979. 

En första träff mellan parterna på 
FFV-nivå hö lls den 11-12 sept. Förmod
ligen blir det förutom sektoravtal även 
a vtal om vissa frågor mellan FFV och 

berörda fac kfö rbund. Sektora vt:1.len kan 
även behöva ha en anpassning till loka la 
förhållanden vid eVA, eV~1 oc h evö. 

Enligt avtal få r de fackli ga organisa
tionerna disponera 5 timmar under 
arbetstid för att informera sina medlem
mar om MBA-S. Hu r dessa timmar ska 
disponeras ska det träffas lOKalt avtal om . 
Para llellt kommer linj echeferna att in
formeras genom U försorg. 

TACK 
Jag vill på det ta sätt framföra mitt 
varma tack till al la inom FFV, som 
deltog i den storslagna uppvaktningen 
på min 50-å rsdag. 

Per-Erik Persson, 8220 

http:myndighetern.as

